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Základní škola profesora Josefa Brože
 Vlachovo B řezí

Komenského 356, PSČ: 384 22            IČO: 47258721              tel.: 388 320 215                  okres Prachatice

 
 

Dotazník pro rodiče - vyhodnocení 
(únor 2014) 

 
ve Vlachově Březí dne: 24.2.2014 

 

Vypracoval:  

 

Mgr. Michal Novotný  

       ředitel školy 

 
 
Vyhodnocení dotazníku pro rodiče  
 

Evaluace (z fr. évaluer, vyhodnotit) znamená 

1. vyhodnocení nějakého předmětu, projektu, oblasti, to jest získání spolehlivých 
informací o něm, 

2. případně i jeho zhodnocení, to jest systematické přisouzení hodnoty, stanovení kvality 

 

Vážení rodiče, 

 

předem vám chci velmi poděkovat za vyplnění rodičovského dotazníku, který vám 

jistě zabral nemalý čas a již fakt, že jste tento čas vyplnění dotazníku věnovali, znamená to, 

že vám fungování naší – vaší školy není lhostejné, že vás mnoho věcí na ZŠ trápí, nebo 

naopak natolik těší, že se chcete o vzdělávání na Základní škole profesora Josefa Brože bavit, 

podílet se na jeho zlepšování, odhalit chyby a nedostatky a třeba také pochválit. 

 

 Celkem bylo rozdáno více jak 286 rodičovkých dotazníků, každý žák dostal dotazník 

osobně a do žákovské knížky či notýsku (u těch nejmenších), byla napsána poznámka ve 

znění „Obdržel jsem rodičovský dotazník“, kterou měli rodiče posléze podepsat. Tím jsme 

chtěli docílit toho, aby hlavně rodiče starších žáků skutečně obdrželi informaci o existenci 
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dotazníku a tím se mohli po svých dětech domáhat jeho předložení a následně jej mohli 

vyplnit. 

 

 Abychom dostali skutečně pravdivou zpětnou vazbu, snažili jsme se o naprostou 

anonymitu, žáci či rodiče vhazovali dotazníky do sběrné urny instalované v prostoru hlavního 

vstupu do budovy ZŠ. 

 

 Celkem bylo vyplněno 147 dotazníků, což je trochu více jak polovina původního 

počtu. Co jsme očekávali, se stalo, převaha vyplněných dotazníků bylo od rodičů žáků 1. 

stupně. Původní záměr, kdy jsme chtěli vyhodnotit jednotlivé třídy zvlášť i ve srovnání 

s celou školou, se nepodařil uskutečnit. Na každém dotazníku byla napsána kolonka „Uveďte 

třídu, kterou navštěvuje vaše dítě“ a čekali jsme její vyplnění. Více jak 50 rodičů neuvedlo 

třídu svého dítěte a to je velká škoda, protože výsledky tak musíme brát jako jakýsi průměr 

za celou školu. Zda to byl od rodičů záměr, aby ještě více dotazník byl anonymní, či 

docházelo k opomenutí této části dotazníku, se lze jen domnívat. Do budoucna budeme 

v případě realizace další evaluace více zdůrazňovat nutnost uvedení třídy žáka. Do budoucna 

věříme v zapojení většího množství rodičů do hodnocení, je zcela zřejmé, že v případě 

zapojení více jak 2/3 rodičů by výsledky ještě více mapovaly situaci v naší základní škole.  

 

 Na vyhodnocení výsledků dotazníků se podíleli všichni pedagogičtí pracovníci školy. 

Dotazníky byly učitelům náhodně rozdány, ti spočítali svou určenou sadu a odevzdali 

v ředitelně. Vedení školy (ředitel, zástupkyně ředitele) sečetlo všechny sady vyplněných 

dotazníků. Vezmeme-li v úvahu, že se vrátilo celkem 147 dotazníků a každý dotazník má XY 

otázek, představuje to obrovské množství dat, a proto děkujeme všem rodičům za trpělivost 

při čekání na jejich vyhodnocení.  

 

Každá otázka má ve vyhodnocení poznamenané výsledné hodnoty u možností 1– ano, 

2 – spíše ano, 3 – napůl, 4 - spíše ne, 5 – ne, podle toho, kolik rodičů se ztotožnilo s tou 

kterou možností. V případě, že rodič na otázku neznal odpověď, nechtěl odpovědět, či se 

otázka netýkala vzdělávání jejich dítěte, uvedli rodiče N-nehodnocen. 

 

Důležitou součástí dotazníku byla možnost rodičů vyjádřit svůj osobní názor na jimi 

zvolené téma, které je tíží či dělá radost. Všechny názory jsme poctivě přečetli, spolu s celou 

autoevaluací školy budou připraveny k případnému nahlédnutí ČŠI. Jejich náplň se 

vztahovala ke konkrétním kantorům, stravování, vzdělávání žáků, k zavedení možným 

novinkám, spojování tříd a jiným tématům a to jak v pozitivním tak negativním postoji. 

Děkujeme za názory, jsou nám velmi cennou zpětnou vazbou a často upozorněním na 

negativní jevy ve vzdělávání. 

 

Dotazník pro rodiče a jeho následné vyhodnocení se staly součástí autoevaluace školy. Jeho 

vyhodnocením získáváme potřebné informace (získáváme zpětnou vazbu) v jakých oblastech 
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ať již pedagogického procesu, vedení školy, personálního obsazení, prostředí uvnitř i vně 

školy, školního stravování, fungování školní družiny a zájmových útvarů a v mnoho dalších 

jiných oblastech, má naše škola silné či slabé stránky. 

 

Dotazník pro zaměstnance a jeho následné vyhodnocení se staly 2. součástí autoevaluace 

naší Základní školy profesora Josefa Brože Vlachovo Březí a vedení školy má pomoci 

zmapovat různé oblasti vztahu zaměstnanec-zaměstnavatel. 

 

 

• Větší množství otázek, jejich vyhodnocení je doplněno o komentář ředitele školy 

 

 

1) Škola – vztahy, spolupráce s rodiči 
 
 
 
Jste spokojeni s tím, jak se k Vám chovají učitelé a ostatní zaměstnanci školy? 
 

 
 
Velmi pozitivně vnímaná informace od rodičů. Kvalitně fungující mezilidské vztahy jsou základem 
pro dobře fungující vztah rodina – škola. Věříme, že na tomto pozitivním vztahu bude založena 
spolupráce školy a rodiny i v nadcházejících letech. 
 
 
 
 
Jste spokojeni s tím, jak se k Vašemu dítěti chovají učitelé a ostatní zaměstnanci školy? 
 

 
 
Až na výjimky, které byly vyznačeny v osobních vyjádřeních rodičů, které bereme na vědomí, 
ukazuje zpětná vazba od rodičů na velmi dobrý vztah většiny kantorů a jiných zaměstnanců k žákům 
školy. Dobrý vztah učitel – žák je základem pro kvalitní vzdělávání a rozvoj osobnosti žáka.  
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Jste spokojeni s prací třídního učitele?  
 

 
 
Funkce třídního učitele zahrnuje velké množství aktivit, od vedení velkého množství administrativy 
přes komunikaci s rodiči a řízení třídy jako takové až po každodenní komunikaci s rodiči. Ve škole 
nemáme zatím zavedeny jakési úřední hodiny třídního učitele nebo kantora, ale po domluvě (telefon, 
mail, osobní domluva) je a vždy byl učitel rodičům k dispozici k řešení vzniklé situace. Dle odezvy 
od rodičů jsme přesvědčeni, že spolupráce mezi třídním učitelem a rodičem funguje. Uvažujeme o 
zavedení elektronických žákovských knížek, čímž ještě více zvýšíme informovanost rodičů. Funkci 
třídního učitele je však nutné brát i z pohledu toho, že třídní učitel je „hnacím motorem“ třídy, 
směřuje ji v plánování akcí, výzdobě a celkovém vzhledu třídy, v organizaci školních výletů a jiných, 
je často pro žáka vzorem. 
 
 
 
 
 
 
Jste spokojeni s chováním spolužáků k Vašemu dítěti? 
 

 
 
Z výsledku je patrné, ačkoli převládá kladné hodnocení, že ne vždy je chování mezi žáky navzájem 
ideální. Rodiče jistě vychází z každodenní komunikace se svými dětmi a my kantoři dobře víme že 
děti, naši žáci, na sebe dokáží být velmi zlí. Snažíme se o eliminaci tohoto rizikového chování, a to 
každodenní přítomností ve třídách, přítomností na povinných dozorech na chodbách o přestávkách, 
organizací programů s policií ČR a jiných institucí zabývajících se problematikou sociálně – 
patologických jevů. Zdůrazňujeme žákům pojem šikana a na toto téma probíhá v průběhu roku ve 
škole mnoho programů a v současné době je na školách, a celkově mezi dětmi, velmi aktuální 
problematika kyberšikany. 
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Zajímají vedení školy názory, pocity a přání rodičů? 
 

 
 
Vedení školy musí mít kvalitní zpětnou vazbu o tom, co si rodiče přejí, co chtějí změnit. Snažíme se o 
co možná nejlepší kontakt s rodiči. Rodiče mají možnost za vedením školy kdykoli osobně přijít, což 
je každodenní případ, nebo je kontaktovat telefonicky nebo prostřednictvím elektronické pošty 
(zspjb@zs-vlachovobrezi.net, michal.novotny@zs-vlachovobrezi.net). Jsme si jisti, že ne vždy ve 
všech případech, ale ve většině případů ano, najdeme s rodiči společnou řeč. 
 
 
 
Jste spokojeni s tím, jak Vás škola informuje o prospěchu a chování Vašeho dítěte? 
 

 
 
O prospěchu a chování jsou rodiče informováni prostřednictvím klasických žákovských knížek a 
notýsků (u těch nejmenších), v krajních případech telefonicky, či na vyzvání do školy osobně ve 
škole. Dále jsou zavedeny pravidelné čtvrtletní třídní schůzky. V současné době vnímáme, hlavně u 
žáků druhého stupně,  rozšiřující se problém s úmyslným zapomínáním ŽK, což s sebou přináší 
nedostatečnou informovanost rodičů a posléze jejich překvapení při  konzultaci s učitelem. 
Uvažujeme o zavedení elektronických žákovských knížek, čímž ještě více zvýšíme informovanost 
rodičů a odbouráme neustálé dohady, zda žák má či nemá ŽK.  
 
 
 
Doporučili byste školu svým přátelům? 
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Vyhovují Vám pravidla, která ve škole platí? 
 

 
 
 

 
2) Výchova a vzdělání 

 
 
Jste spokojeni s výukou mateřského jazyka? 
 

 
 
Vím, že o kvalitě kantora nerozhoduje jen jeho aprobovanost, ale je základem pro kvalitní přípravu 
žáků. V tomto ohledu má naše škola výhodu v přítomnosti dostatečného množství pro výuku českého 
jazyka vzdělaných učitelů. 
 
 
 
Jste spokojeni s výukou anglického jazyka? 
 

 
 
Zavedením druhého povinného cizího jazyka na školách (od 1.9.2013), vyvstal na školách v celé ČR 
problém, kdo žáky, a hlavně jak kvalitně bude žáky školy připravovat v anglickém jazyce.  Sehnat 
aprobovaného učitele anglického jazyka je problém. Naše škola má od 1.9.2013 dvě aprobované 
učitelky, které pokryjí  svými  úvazky celou výuku cizího jazyka. V současné době je ale jedna z nich 
na mateřské dovolené, byla nahrazena po dobu mateřských povinností pro výuku anglického jazyka 
velmi dobře připravenou kantorkou. 
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Jste spokojeni s výukou matematiky? 
 

 
 
Vedení základní školy klade velký důraz na kvalitu vzdělávání v hlavních předmětech a to zejména 
matematiky, českého jazyka a cizích jazyků, což jsou předměty, jejichž dostatečná úroveň zvládnutí 
je středními školami nejvíce vyžadována. Český jazyk a cizí jazyky, jak již jsem napsal, jsou učeny 
aprobovanými kantory. Matematika byla na naší škole, když nepočítám p.uč. z 1.stupně základní 
školy, které jsou pro výuku matematiky vystudované, zajištěna dlouholetým p. zástupcem ředitele 
Mgr. Františkem Holíkem, který od 1.9.2013 již na škole nevyučuje – důchod. Po jeho odchodu byla 
pro výuku matematiky přijata do pracovního poměru Mgr. Michaela Bartošíková (aprobace Ma-Inf). 
V průběhu roku zapojujeme všechny žáky do matematických soutěží – uskutečňujeme jakési školní 
kola a ty nejlepší jsou řešiteli v kolech okresních. Soutěže probíhají od 2. až po 9. třídy. V současné 
době se spouští moduly pro školní a domácí testování pod záštitou ČŠI, který má ředitelům, učitelům, 
ale i ostatním, kteří se do systému zaregistrují dát možnost otestovat jednotlivce nebo určitou skupinu 
žáků v různých předmětech a tím získat zpětnou vazbu, jak si stojí jednotliví žáci či celé skupiny 
žáků, jak zvládají to které učivo v porovnání se standardy.  
 
 
 
 
 
Připravuje škola Vaše dítě na další vzdělávání dobře? 
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Rozvíjí škola schopnost Vašeho dítěte vyjádřit své myšlenky? 
 

 
 
 
 
 
Vede škola Vaše dítě k tomu, aby se umělo učit a bavilo je to? 
 

 
 
Žijeme v době moderních technologií, v době PC, tabletů, interaktivních tabulí, dataprojektorů a 
jiných medií a škola nežije izolovaná od těchto novinek. Žáci naší školy se v hodinách již často 
seznamují s probíranou látkou prostřednictvím prezentací, které jsou vhodně doplněné fotografiemi, 
videi apod. a to zatím především na druhém stupni, jelikož na prvním stupni proběhne instalace 
dataprojektorů až v průběhu tohoto školního roku 2013/2014 či v začátku školního roku 2014/2015.  
Zároveň si ale je nutné uvědomit, že sebelepší technologické vybavení, nejmodernější zařízení nejsou 
zárukou toho, že probíraná látka nejen že žáka zaujme, ale že i látka bude kvalitně předána. Je to vždy 
a jen ten učitel, který stojí před žáky v učebně a buď žáky zaujme, nadchne pro probíranou látku, 
anebo způsobí úplný opak. Dobrý kantor, jak řekl klasik, si vystačí s křídou a tabulí – a děti jsou jeho! 
 
 
 
Chodí Vaše dítě do školy bez pocitu strachu? 
 

 
 
Ve školském zákoně by měl být §, který říká, že učitele mohou dělat jen ti, kteří mají dobrý vztah 
k dětem, ale protože takový § neexistuje, tak můžeme pouze doufat, že v naší škole jsou a do 
budoucna jen takoví učitelé budou. 
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Domníváte se, že jsou učitelé k Vašemu dítěti spravedliví? 
 

 
 
 
 
 
 
 
Výuka navazuje, využívají vyučující dosavadních znalostí žáků? 
 

   
 
 
 
 
 
 
Mají žáci prostor k aktivitě? 
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Podporují vyučující samostatné a tvůrčí formy výuky? 
 

 
 
I v naší škole, tak jako v mnoha jiných školách převažuje frontální vedení výuky, nicméně skupinové 
či individuální vzdělávání není u našich kantorů ojedinělým jevem a je v mnoha předmětech a více i 
méně u jednotlivých kantorů zapojována, což jsme evidovali při hospitačních i běžných návštěvách 
ve třídách.  
 
 
 
Respektují vyučující individuální tempo vzdělávání? 
 

 
 
Žákům, kteří mají diagnostikovány školskými poradenskými zařízeními PPP (Pedagogicko-
psychologická poradna) a SPC (Speciálně pedagogické centrum)  SPU – specifické poruchy učení, 
jsou vypracovávány jednotlivými kantory IVP (individuální vzdělávací plány), které zohledňují 
poruchu žáka ve výuce.  
 
 
 
 
Hodnotí vyučující snahu, výkon a pokrok? 
 

 
 
Snaha žáka, viditelný pokrok by měli hrát velkou roli v hodnocení  především výchovných předmětů. 
Kantor velmi často přihlíží právě k těmto ukazatelům, neboť všichni žáci nemají potřebné tělesné 
předpoklady nebo dávku talentu.  
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Rozvíjejí vyučující dovednost sebehodnocení žáků? 
 

 
 
 
 
 
Je podle vašeho názoru hodnocení pedagogů adekvátní znalostem vašich dětí?  
 

 
 
Pravidla pro hodnocení jsou popsány v Klasifikačním řádu školy, který je součástí Organizačního 
řádu školy. V něm jsou uvedena kritéria pro získání určitého klasifikačního stupně žákem. V žádném 
případě by hodnocení žáků nemělo probíhat podle vzoru – čím horší známky, tím lepší učitel. 
V každé třídě se vyskytují každý školní rok žáci, kteří mají výborné znalosti i žáci s nedostatečnými 
znalostmi. Je to zase jen v osobě toho konkrétního kantora, který si uvědomuje existenci Gaussovy 
křivky, že známkování nezačíná stupněm 2. a že téměř všichni žáci se dokážou alespoň něco málo 
naučit a ti kteří to nedokážou – těm už prostě není pomoci. 
 
 
 
Využívají vyučující vhodně a účinně opatření k posílení kázně? 
 

 
 
Ačkoli výsledky ukazují na celkem pozitivní hodnocení, není tak jednoznačné jako u jiných výstupů 
z otázek. Téma udělování výchovných opatření bylo již několikrát projednáváno na pravidelných 
pedagogických poradách a výsledkem je jednoznačná domluva, že všechna udělovaná výchovná 
opatření musí být podložena, rodiče musí o provinění svých dětí vědět a to buď v prvém případě 
zápisem v ŽK, telefonicky, konzultací při třídních schůzkách či osobním jednání ve škole. Někdy se 
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stává, a není to jev ojedinělý, že rodiče prohřešky svých dětí bagatelizují, staví se na stranu svých dětí 
proti jednotlivým kantorům. Každý z nás rodičů by měl brát v úvahu skutečnost, že ve třídě vzdělává 
děti dospělý, vzdělaný člověk, který problémovou situaci s žákem vidí jako první, musí ji okamžitě 
řešit a nezřídka se stává, že žáci dostávají kantora do situací, při kterých jednání žáků hraničí s 
pravidly slušného chování. Spolupráce učitelů a rodičů v řešení problémového chování žáků je 
nezbytná a mohu konstatovat, že v minulosti udělená kázeňská opatření byla udělena adekvátně 
k provinění žáků. 
 
 
 
Klima vyučování je otevřené, žáci cítí autoritu vyučujícího? 
 

 
 
 
 
 
Podporují vyučující sebevědomí žáků, jednají s nimi s úctou? 
 

 
 
 
 
 
Řeší vyučující konfliktní situace? 
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Podporuje škola nadané žáky (účast v soutěžích, apod.) 
 

 
 
 
 
 
Jsou ve výuce zohledňovány zvláštní potřeby žáků (např. s SPU, apod.)? 
 

 
 
Žákům, kteří mají diagnostikovány školskými poradenskými zařízeními PPP (Pedagogocko-
psychologická poradna) a SPC (Speciálně pedagogické centrum)  SPU – spepifické poruchy učení, 
jsou vypracovávány jednotlivými kantory IVP (individuální vzdělávací plány), které zohledňují 
poruchu žáka ve výuce.  
 
 
 
 
 
Komunikují vzájemně třídní učitelé a rodiče? 
 

 
 
Třídní schůzky, osobní setkání, telefonický kontakt. 
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Má škola jasný systém informování rodičů o prospěchu a absenci žáků? 
 

 
 
Třídní schůzky, osobní setkání, telefonický kontakt. 
 
 
 
Řeší rodič případná nedorozumění s vyučujícími osobním jednáním? 
 

 
 
 
 
 
Učí se žáci zaujímat postoje, sdělovat názory, obhajovat je? 
 

 
 
 
 
Učí se žáci vést dialog, diskutovat? 
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Učí se žáci spolupracovat mezi sebou? 
 

 
 
 
 
 
 
 
Učí se žáci kultivovaně (slušně) vystupovat? 
 

 
 
Výsledky v této otázce ukazují, že si rodiče uvědomují, že kantoři naší školy kladou důraz nejen na 
vzdělávání, ale také na výchovu žáků a to nejen v hodinách občanské výchovy a vlastivědy, ale také 
při každodenním kontaktu ve škole. 
 
 
 
 
 
Snaží se škola stále o zlepšování kvality výsledků vzdělávání? 
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Je prezentaci školy věnována dostatečná pozornost (Březiny, Listy Prachaticka, www)? 
 

 
 
Plně si uvědomujeme potřebnost prezentaci naší školy v médiích. Všechny školní akce jsou 
zdokumentovány na školních webových stránkách a Březinách, obsahem větší akce zveřejňujeme 
v regionálních mediích.  
 
 
 
Spolupracuje škola s dalšími partnery (město, firmy, jiné školy)? 
 

 
 
Fungování základní školy bez velmi dobré spolupráce se zřizovatelem Městem Vlachovo Březí, 
panem starostou a Radou města Vlachovo Březí a všemi zastupiteli si nedokážeme představit. 
Neustále, a to téměř denně, se konfrontujeme s názory zřizovatele, jeho připomínkami, možnostmi 
řešení technických problémů ve škole, možnostmi snížení spotřeby energií, ale také jsou spolu 
s vedením školy hybnou silou v realizaci investičních akcí ve škole. Vedení města není lhostejná ani 
problematika aprobovanosti kantorů a často je konzultováno i téma školního stravování. Škola 
spolupracuje i s místními firmami, které jí nezřídka pomohly ve finančním  zajištění různých 
kulturních i sportovních akcí a často nám i pomocí sponzorských darů pomohly vybavit některé 
učebny.  Partnerskou, přátelskou spolupráci máme se zahraničními školami v německém Riedlhütte 
(PFM Riedlhütte) a v rakouském Baumgartenbergu (MS Baumgartenberg) s těmito školami se 
pravidelně nejméně 1 x ročně  setkáváme při různých akcí, žáci tak mají jedinečnou možnost poznat 
historii, kulturu, lidi, architekturu a běžný život za hranicemi našeho státu. 
 
 
 
Vyvíjí se škola moderním a progresivním směrem? 
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Líbí se vám projekt Adaptace předškoláků – příprava dětí do 1.tříd ZŠ? 
 

 
 
Adaptace předškoláků je projekt, který jsme zavedli v minulém školním roce a ve spolupráci 
s mateřskými školami ve Vlachově Březí, v Chlumanech a Bušanovicích umožňuje našim budoucím 
žákům postupně se seznámit s budoucí školou a novými spolužáky, poznat trochu jiné vedení 
vzdělávání, než jsou zvyklí v MŠ, poznat nové paní učitelky a tak v září je pro žáčky přechod do nové 
školy určitě jednodušší. Některým rodičům tento projekt pomohl i v rozhodování zda mají či nemají 
podat žádost o odklad do 1.třídy.  
 
 
 
 
 
Má dítě obavy z hodnocení ve škole? 
 

 
 
Výsledky v této otázce ukazují na to, že ne zrovna málo rodičů vnímá obavy svých dětí ze školního 
hodnocení. Již v komentáři „Je podle vašeho názoru hodnocení pedagogů adekvátní znalostem vašich 
dětí?“ jsem se blíže vyjádřil ke Klasifikačnímu řádu a k tomu, čemu by se kantor měl vyvarovat. Je 
nutné si ale uvědomit, že pro pěknou známku musejí žáci samozřejmě něco udělat, nestačí se jen 
obávat a doufat, že „to nějak dopadne“.  Neříkám, že vždy, ale velmi často jsou rodiče vystaveny 
tlaku svých dětí, o ospravedlní sebe sama: „Já jsem tam v té písemné práci to měl dobře, ale paní 
učitelka mi dala 4“. Podle jasného modelu – JSME PARTNEŘI VE VZDĚLÁVÁNÍ NAŠICH DĚTÍ 
– konzultace s kantorem je vítána, každý učitel jistě rád předloží ke zhlédnutí výsledek např. písemné 
práce a určitě ukáže cestu k možnému zlepšení. 
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Rozumí vaše dítě zadání domácích úkolů, ví, co má dělat? 
 

 
 
 
 
 
Je množství domácích úkolů přiměřené? 
 

 
 
Téma množství domácích úkolů bylo projednáváno na srpnové Padagogické radě. Toto množství by 
mělo být skutečně přiměřené. Nesmí se stávat, že žák je vlastně bez domácích úkolů, ale také 
v opačném případě by se nemělo stávat, že množství domácích úkolů „připoutá“ žáka a tím 
samozřejmě jeho rodiče na velkou část odpoledne a podvečer a tento dlouhý čas, který mohou děti 
s rodiči příjemně strávit, je mnohdy plný napětí a stresu. Ale tím nechci docílit toho, že kantoři 
nebudou dávat úkoly žádné nebo velmi primitivní na 5 min., znovu se odvolávám na přiměřenost 
v jejich množství.    
 
 
 
Podporujete charitativní aktivity školy? 
 

 
 
Škola se ve spolupráci s rodiči každoročně zapojuje do několika charitativních akcí, podporujeme 
dětská oddělení nemocnic, postižené děti sběrem plastových víček, podporujeme společnost, která se 
zabývá hiporehabilitací dětí prostřednictvím speciálně vycvičených koní, podporujeme chráněné 
dílny a každoročně kromě v minulosti velkého množství jiných aktivit, podporujeme také děti 
z Dětského domova v Žíchovci. Těmito skutky se snažíme nejen pomoci zmíněným subjektům, nýbrž 
také ukazovat dětem, že pomoci lidem v nouzi je správné.  
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Podporuje škola dostatečně vztah k přírodě, ekologické vzdělávání? 
 

 
 
Každoročně učíme žáky třídit odpad, paní učitelky hlavně prvního stupně krmí se svými dětmi v zimě 
zvěř, sbírali jsme kaštany pro ZOO, každoročně v rámci Dne země sázíme okolo 1000 sazenic 
nejčastěji buků a věnujeme se ekologickým projektům. Poznáváme lesní ekosystém prostřednictvím 
přednášek pana Ing. Holuba, aj. 
 
 
 
Jste spokojeni se školními aktivitami – výlety, exkurze 
 

 
 
Výlety exkurze jejich četnost a pestrost je projednávána na provozních poradách učitelů. Žáci by díky 
domluvě kantorů měli poznat mnoho míst ČR, různých podniků a vzdělávacích institucí. 
 
 
 
Podporuje škola dostatečně rozvoj manuální zručnosti žáků? 
 

   
 
Plně si uvědomujeme, že manuální zručnost dětí s moderní dobou klesá. Nechceme jen sledovat a 
konstatovat tento jev, nýbrž aktivně proti němu bojujeme. V tomto roce jsme zavedli ve škole 
rukodělné kroužky Kutil a Kutílek, kde se žáci pod vedením paní učitelek učí pracovat s různými 
materiály a výrobky, které v těchto kroužcích vznikají jsou velmi zdařilé. Když k těmto aktivitám 
přidáme hodinovou dotaci týdně Pracovních činností ve třídách, aktivity během roku mimo školu, 
návštěvy firem, můžeme říci, že se zvyšování rukodělných dovedností žáků věnujeme když ne hodně, 
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tak dostatečně.  
 

 
3) Zázemí 

 
 
Má moje dítě kvalitní zázemí ke studiu? 
 

 
 
 
 
 
 
Estetická úroveň učebny, do které chodí vaše dítě, se vám líbí? 
 

 
 
Neustále je co zlepšovat. V minulém roce jsme ve spolupráci se zřizovatelem Městem Vlachovo 
Březí zrekonstruovali sociální zařízení na 1.st. ZŠ, zrekonstruovali a vybavili nábytkem oddělení 
školní družiny, rozvedli internet do celé budovy školy, zrekonstruovali prostor vstupu do školní 
budovy, díky finanční dotaci Revolvingového fondu Ministerstva životního prostředí jsme zhotovili 
Botanickou zahrádku, vybavili téměř všechny třídy novými keramickými tabulemi. V letošním roce 
jsme   instalovali dataprojektory  ve třídách 2.st.,  zrekonstruovali již 3 učebny 2.st., kdy jsme 
kompletně vyměnili osvětlení, podlahové krytiny a udělali výmalbu a ještě nás čeká instalace 
dataprojektorů do učeben 1.st, dovybavení třídy keramickými tabulemi a částečná rekonstrukce 
dílen – výměna desek stolů, tabule, výmalba, rozvody el. a dovybavení nářadím, výměna a 
dovybavení dvou tříd lavicemi a stoly a dofáme, že se povedou plánované akce: Zhotovení 
přístupové cesty k zadnímu vstupu do školy, máme zažádáno o dotaci na rekonstrukci učebny 
chemie a fyziky a nejvíce doufáme, že Město Vlachovo Březí zrealizuje rekonstrukci sociálního 
zařízení na 2.st základní školy.  
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Je materiální vybavení školy na dobré úrovni? 
 

 
 
Vždy je co zlepšovat – uvědomujeme si nedostatky ať již ve vybavení učeben nábytkem nebo 
stárnoucím technickým vybavením, jejichž odstranění je závislé na finančních prostředcích. Věříme, 
že postupně každý rok se nám podaří v této oblasti udělat určitý pokrok. 
 
 
 
Jste s nápojovým automatem spokojená/ý? 
 

 
 
 
 
Líbí se vám estetická úroveň školní budovy, do které chodí mé dítě? 
 

 
 
 
 
Je v okolí školy pořádek a čistota? 
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Žít, vzdělávat se v pěkném a čistém prostředí považujeme za prioritu. Snažíme se o výchovu žáků 
vedoucí k tomu, že nebudou ničit věci kolem sebe, budou si věcí kolem sebe vážit a budou chtít i 
v budoucnu žít v upraveném pěkném prostředí. V této výchově musíme tvořit spolu s rodiči tým. 
 
 
 
Líbí se vám Botanická zahrádka v areálu školy? 
 

 
 
 
 
Jste spokojeni s www stránkami školy? 
 

 
 
Uvažujeme o změně vzhledu našich webových stránek, neboť po dlouhá léta využívaná „šablona“ 
již není technicky podporována. Pokud dojde ke změně vzhledu stránek, budeme ale usilovat o 
nahrazení podobnou stránkou jakou používáme nyní, neboť preferujeme jednoduchost, přehlednost 
před moderně „ blikajícími“ stránkami, v kterých nalézt potřebné informace je práce na dlouhou 
dobu. 
 
 
 
Jste spokojeni se školní jídelnou? 
 

 
 
Téma velmi často probírané jak rodiči, učiteli, tak zastupiteli města. Školní stravování má svá 
specifika – nejedná se o stravování v pohostinství. Možná ještě více platí pravidlo – nemůže se 
vždy zalíbit všem. Ale je vždy co zlepšovat! Pravidlem by mělo být teplé a chutné jídlo, sledovat a 
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následně vyloučit taková jídla, která jsou pravidelně žáky vracena ve velké míře zpět bez zájmu o 
jejich konzumaci, zájem paní kuchařek o zavedení novinek, neustálé zlepšování paní kuchařek ve 
svém oboru. Uvažujeme o zavedení vaření dvou jídel. Věříme, že spokojenost vás všech bude 
narůstat. 
 
 
 
 
Jste spokojeni se školní družinou?  
 

 
 
 
 
 
Jste spokojeni s nabídkou kroužků? 
 

 
 
Na škole jsou zavedeny tyto kroužky: Kutil, Kutílek, aerobik 1.st.,  sportovní aktivity 1.st., kroužek 
anglického jazyka pro 1.st a kroužek anglického jazyka pro 2.st., sportovní aktivity pro 2.st.  
 
 
 
 
Jste spokojeni s prostředím ostatních učeben a s prostředím školy? 
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Jste spokojeni s mezinárodní spoluprácí školy se školami v Rakousku a Německu? 
 

 
 

 
4) Osobní 

 
 
Mám pocit, že žáci mají ve svých rodičích proti vedení pedagogů mnohdy nepřiměřené zastání 
 

 
 
 
 
Souhlasím s názorem, že by rodič měl být partnerem pedagogů ve vzdělání, ne soupeř?  
 

 
 
 
 
Souhlasím s tím, že žák nesmí používat mobilní telefon a mít ho zapnutý při vyučování. 
 

 
 
Tuto otázku jsem na závěr dotazníku vložil z toho důvodu, že se v současné době vyskytuje ve 
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škole, a to určitě nejen v té naší, velké množství případů používání mobilních telefonů v průběhu 
vyučování. Výuku a celkový výklad kantora je vážně narušován, je výrazně narušena i pozornost 
všech žáků ve třídě. Věřím, že společným působením na žáky, vaše děti, tento jev ve škole 
potlačíme. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


